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همزمان با آغاز بلیت  فروشی نمایش »روزهای بی باران« به نویسندگی و کارگردانی امین بهروزی 
که قرار است از فردا بیست  و پنجم تیر ماه جاری، ساعت ۲۱ در سالن ۲ عمارت هما روی صحنه 
بــرود؛ از پوســتر ایــن نمایــش 
بــا طرحــی از امیــر صداقتــی 
رونمایــی شــد. وحیــد آقاپــور، 
محمــد صدیقی مهــر، پردیــس 
شــیروانی و مریــم داننده فــرد 
بازیگرانی هستند که در نمایش 
»روزهــای بــی بــاران« بــه ایفای 
نقــش می پردازند. »روزهــای 
بــی بــاران« عاشــقانه ای اســت 
دربــاره انتخــاب و دربــاره جــای 
دو  دربــاره  آدم هــا،  خالــی 
کلمــه ای کــه سرنوشــت مــا را 
رقم می   زند. علاقه مندان تئاتر 
برای تهیــه بلیــت ایــن نمایش 
می تواننــد بــه ســایت تیــوال یا 
گیشــه عمــارت همــا مراجعــه 

کنند.

رونمایی از پوستر نمایش »روزهای بی باران«

صباخبر

جوایز سالانه بین المللی موزه هنرهای عکاسی فلوریدا در آمریکا برندگان خود را در بخش های 
مختلف با آثار دو عکاس ایرانی اعلام کرد. در این رویداد سالانه عکاسی، مجید حجتی با عکس 
»نماز عید فطر« برنده بهترین 
عکــس بخــش رقابتــی و رتبــه 
اول بخــش مــردم - پرتــره شــد 
و عکس دیگری از وی با عنوان 
»جریان زندگــی« نیــز رتبه اول 
بخش مکان ها- چشــم انداز را 

به خود اختصاص داد.
امیریــان،  آرمیــن  همچنیــن 
هنرمنــد عــکاس ایرانــی نیــز 
موفق به کسب جایزه نخست 
در بخــش عکاســی مفهومــی 
جوایــز  از   )conceptual (
ســالانه موزه هنرهای عکاسی 

فلوریدا شد.
نمایشــگاه آثــار منتخــب ایــن 
دوره، از ۲۴ تیــر تــا ۱۶ شــهریور 

ماه برگزار خواهد شد.

درخشش عکاسان ایرانی در جوایز موزه فلوریدا

ایسنا

گفت وگو با امیرفرزام دهنوی کارگردان »بازیگر سایه ها«:

نوجوانان اوتیسم خودشان را در تئاتر سانسور نمی کنند
امیرفــرزام دهنــوی کارگــردان »بازیگــر ســایه ها« درباره چگونگــی 
شــکل گیری تئاتر »بازیگر ســایه ها« گفت: فکر اولیــه این نمایش 
از یک ســؤال ســاده شــروع شــد اینکه اگر بچه هایی که ما معمولاً 
نمی گذاریم از سایه بیرون بیایند، خودشان بازیگر شوند چه اتفاقی 
می افتد؟ ایده از دل تجربه های شــخصی ام، مطالعاتم روی نظریه 
»سایه« کارل یونگ و سال ها مواجهه ام با نوجوانان طیف اوتیسم 
گاه  شــکل گرفت. این نمایش یک جور مواجهه مستقیم با ناخودآ

جمعی و آن چیزهایی اســت کــه جامعه از آن چشم پوشــی کرده 
است. حالا قرار است بازیگران مبتلا به اوتیسم وسط صحنه 

و زیر نور بیایند.
وی با اشــاره بــه نظریــه »ســایه« یونــگ ادامــه داد: ســایه 

بخشی از روان ماست که نمی خواهیم آن را ببینیم؛ اما 
اگر با آن مواجه نشویم، آن ســایه کنترل مان می کند. 
برای من، این سایه فقط درون فرد نیست؛ گاهی کل 

جامعه یک چیزی را در سایه نگه می دارد.
دهنــوی بیــان داشــت: بــه اعتقــاد مــن بچه هایــی 
کــه برچســب »اختــلال« خوردنــد، خیلــی وقت هــا 
نماینده همین ســایه  هســتند. نمایش ما سعی دارد 

آنهــا را نیروی خــلاق و نــه ناتــوان نشــان بدهــد. اگر به 
ســایه نور بدهیم، هنــر خالصی بیرون می زنــد که حتی 

حرفه ای ترین بازیگرها هم از آن حیرت می کنند.
دهنوی درباره مواجهه بچه های طیف اوتیسم با تئاتر و 
اعتماد به آنها گفت: یکی از نکات مهم و قابل توجه این 
اســت که آنها خودشان را سانســور نمی کنند. فقط باید 
به آنها محیط امن بدهیم. وقتی روی صحنه  بی واسطه  
حضور دارند، صداقت در بیان آنها دیده می شــود. این 
چیزی اســت که مــا به عنــوان بازیگــر ســال ها دنبالش 

می گردیم.
وی ادامه داد: تئاتر برای آنها مثل یک رودخانه است؛ اگر مسیر را 
باز بگذاری، جاری می شــوند. من در طول این پروژه بارها دیدم که 
چطور یک نوجوان با »اوتیســم« می تواند احساساتی را برساند که 
هیچ تکنیکی قادر به خلقش نیست. چون این احساسات از دلش 

بیرون می آید و از فرمول نیست.
دهنــوی دربــاره ســختی ها و مشــکلات ایــن کار نیــز بیان داشــت: 

مشکلات زیاد بود و شــامل نبود حمایت مالی، بی اعتمادی برخی 
افراد به توانایی بچه ها، فضای فیزیکی نامناسب، فشارهای روانی 
تیم، تا حتی نگرانی های خانواده ها می شد. ولی بزرگ ترین چالش، 
شکســتن کلیشــه ها بود. اینکه به جامعه نشــان بدهیم این  افراد 
ترحم برانگیز نیستند. این ها هنرمند و نابغه هستند و گاهی باید از 

جلوی راهشان کنار برویم تا بتوانند بدرخشند.
کارگردان »بازیگر سایه ها« درباره روش بازیگری برای کار با طیف 
»اوتیســم« گفت: من از تلفیقی از »متد اکتینــگ«، (درون گرایی و 
تجربه احساسات واقعی( »بازیگری روان تنانه«، و »حرکت درمانی 
نمایشی« استفاده کردم. ولی مهم تر از تکنیک، »گوش دادن« بود. 
باید یاد بگیریــم به ریتم درونی هر کودک گــوش بدهیم. در »متد 
اکتینگ« ما دنبال این هستیم که بازیگر تجربه زیسته خودش را 
وسط بیاورد. حالا تصور کنید کسی که از کودکی با تفاوت، 
انزوا یا درک متفاوت از جهان رشــد کرده ، آن تجربه را 

وسط صحنه بیاورد. به نظرم معجزه  است.
دهنوی درباره نامگذاری نمایــش نیز گفت: آنها 
همیشه در ســایه بودند؛ اما حالا هم در تئاتر 

و هم در زندگی بازیگر هستند.
یــک  نمایــش  ایــن  کــرد:  تاکیــد  وی 
دعوت نامــه  بــرای دیــدن چیــزی اســت 
که همیشــه بوده ولی مــا ندیدیمش. 
نمایــش مــا یــک ســفر بــه اعمــاق 
گاه اســت. ما بــه صداهایی  ناخــودآ
کــه خامــوش شــدند می پردازیم و 
شــاید بعــد از دیــدن ایــن نمایش، 
دیگر هیچ وقت با همان نگاه قبلی 

به »دیگری« نگاه نکنیم. ایرنا


